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JUDEŢUL MARAMUREŞ
CONSILIUL LOCAL AL COMUNEI BĂIUŢ

PROCES VERBAL

încheiat azi 21.07.2022 cu ocazia şedinţei extraordinare a Consiliului Local al comunei 
Băiuţ. La şedinţă mai participă şi dna primar Maciuc Viorica, dna viceprimar Pintea Cecilia, 
preotul ortodox şi cel romano-catolic din Băiuţ. dl Chira Ioan. şeful Ocol Silvic Strîmbu Băiuţ 
invitaţi, dl topograf Nica Dumitru, dl şef de post Precup, dl Rusiczki.

In urma apelului nominal tăcut de d-1 secretar Pop Aurelian rezultă că este absent dl 
consilier Buda L .

Se trece la alegerea preşedintelui de şedinţă. Se constată că. luându-se în ordine 
alfabetică, urmează ca preşedinte de şedinţă pentru luna iulie d-1 consilier Butuza Vilhelm.

D-1 preşedinte de şedinţă prezintă şi supune la vot următorul proiect de ordine de zi:
1. Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului local pe anul 2022;
2. Proiect de hotărâre privind stabilirea preţului lemnului de lucru vândut către populaţie;
3. Proiect de hotărâre privind aprobarea contului de execuţie bugetară pe trimestrul 2;
4. Prezentarea raportului de activitate privitor la pădurea comunală pe semestrul 1 al anului

2022;
5. Discuţii cu preoţii din localitatea Băiuţ privitoare la construirea capelei funerare;
6. Diverse;

Dna primar spune că i-a solicitat d-lui şef de post să vină şi să prezinte un raport privind 
infracţionalitatea din Băiuţ. Ordinea de zi este aprobată cu unanimitate de voturi.

Este prezentat procesul verbal al şedinţei anterioare proces verbal care este aprobat cu 
unanimitate de voturi.

Se începe cu discutarea situaţiei privind capela funerară din Băiuţ.
Dl topograf Nica spune că s-a căzut de acord cu construirea acesteia în curtea bisericii 

romano-catolice însă va fi pentru toţi oamenii. Există proiect pentru capelă, se ştie valoarea 
acesteia, este emis certificatul de urbanism şi se va obţine autorizaţia de construire. Capelele se 
pot construi fie în cimitir fie în curţile bisericilor, la o distanţă de minim 20 m de locuinţe. Prin 
Certificatul de urbanism se solicită acordul vecinilor dacă sunt locuinţe la o distanţă mai mică 
de 20 m de capelă.

Valoarea este maximă s-au luat în calcul posibilele creşteri de preţuri la materiale şi 
salarii şi este de aproximativ 520.000 de lei. Toţi vor beneficia de capelă indiferent de religie.

Dna primar spune că la începutul anului s-a stabilit că noi vom asigura banii pentru 
proiectare, avize şi autorizaţii iar construcţia va fi ridicată cu contribuţie voluntară.

Dl preot ortodox Gherman spune că trebuie ca lucrurile să fie lămurite de la început. 
Capela va fi proprietatea bisericii catolice pentru că este în curtea lor. Vor contribui toţi dar 
proprietari vor fi ei. Dacă va da şi primăria ceva se va considera că banii sunt destinaţi bisericii 
catolice pentru că ei vor face investiţia. Cere să se spună clar că vor beneficia de serviciile 
respective toţi oam enii contra unei taxe egale.



Dna consilier Chifor cere să se lămurească de ce se construieşte în acel loc.
Dl preşedinte de şedinţă crede că ar fi trebuit să cumpărăm noi teren dacă voiam să 

facem noi iar atunci preotul catolic a oferit terenul.
Dl preot romano-catolic Ciszer spune că se poate construi o capelă doar în cimitir sau 

în curtea bisericii.
Dna primar spune că în cimitir era foarte greu de făcut şi iarna era imposibil de curăţat 

accesul, nu este nici loc de parcare. Este greu de deschis şi accesul la groapă cu atât mai mult 
până la capelă.

Dl preot Gherman spune că el are şi alte lucrări urgente, nu şi-a asumat 
responsabilitatea construirii. Preotul catolic şi-sa asumat această responsabilitate şi a ales locul. 
Repetă că toţi vor contribui şi toţi vor beneficia de capelă.

Dna primar spune că vom face un parteneriat ca toţi să beneficieze în mod egal. Nici 
un constructor nu va începe lucrările tară să fie bani. Noi am dat până acum 17.500 de lei şi mai 
este de plătit o factură de 8000 de lei.

Dl preot Ciszer spune că a discutat şi cu UDMR-ul vor primi bani şi de la episcopie 
şi de la o fundaţie din localitatea lui. va da bani şi guvernul Ungariei. Nu crede că valoarea va 
fi atât de mare.

Dl consilier Hollo spune că ar trebui să se înceapă cu banii care sunt şi dacă văd 
oamenii că se începe lucrarea vor mai da bani.

Dna consilier Ciupei crede că nu trebuie să se ajungă în situaţia în care banii se vor 
termina şi va trebui să punem din bugetul local.

Dna consilier Ciupei spune că dl preot nu a cerut bani. acum banii vor veni pe rând.
Dl consilier Hollo spune că şi biserica din Strîmbu s-a făcut tot în timp. când erau bani 

se lucra şi tot s-a finalizat.
Dl consilier Tudovan spune că speră că nu va dura 6 ani construirea capelei.
Dl preot Ciszer spune că nu a putut face nimic până când nu a avut devizul, nu a putut 

discuta cu nimeni pentru că nu se ştiau costurile.
Dl preot Gherman spune că preotul catolic decide dacă va începe lucrările, cu 

siguranţă că va avea sprijinul primăriei şi al credincioşilor ortodocşi.
Dl secretar spune că va dona şi el şi nu consideră că va da aceşti bani către biserica 

catolică ci pentru construirea unui bun care va fi folositor tuturor. Dacă sunt oameni care nu vor 
să dea bani pot cumpăra direct materiale de construcţie.

Dna consilier Ciupei spune că dacă puteam şi aveam bani o făceam noi şi nu mai 
discutam cu parohiile.

Dl preşedinte de şedinţă întreabă preotul catolic dacă este de acord cu începerea 
lucrărilor iar acesta spune că se va apuca, nu putea cere nimic până când nu a avut un deviz.

Dl şef de post Precup crede că trebuie ca biserica catolică să îşi pună camerele de 
supraveghere ca să nu aibă surprize şi să dispară din materiale.

Se dă cuvântul d-lui şef de ocol Chira care va prezenta preţul lemnului de lucru pentru 
populaţie.

Acesta solicită acordul de a aduce în discuţie şi alte probleme ale comunei care nu au 
legătură cu pădurea, solicitare cu care sunt de acord toţi consilierii.

Spune că în primăvară s-au făcut împăduriri, completări curente în plantaţiile de anii 
trecuţi pe 94 de ari. 3700 de puieţi de molid plantaţi cu o valoare de 4932 de lei manoperă.

2 partizi de rărituri au fost licitate pentru prestări de servicii, contractele sunt încheiate. 
Firmele SC BKT şi SC Succes au câştigat licitaţia, se va face o presortare iar sortarea finală se 
va face la încărcare.

Cere să rămână acelaşi preţ la lemnul de foc pe tot timpul acestui an. să nu fie diferenţe 
de preţ între oam enii care cum pără lem n în perioade diferite. La lemnul de foc TVA este de 5%



iar la lemnul de lucru este de 19%. Pe Tocila din 850 mc lemn cam 830 me este volumul 
comerciabil.

A aflat că sunt oameni care vor lemn de răşinoase pentru construcţii, se va da în limita 
stocului. Dacă primăria îl notifică privitor la necesarul de grinzi sau corni el va pune la 
dispoziţie acest lemn dar beneficiarul nu va putea să-l vândă în altă parte.

Dl consilier Nicorovici cere să fíe considerat lemn de foc tot ce e sub 24 cm, să nu 
ajungă la oameni crengi.

Dl şef ocol Chira spune că se ştie că nu mai există principale, doborâturile din 2017 şi 
2019 au afectat atât pădurea statului cât şi pădurea noastră. Atunci s-au făcut partizi de 
principale care s-au vândut, acum au rămas în cea mai mare parte rărituri.

Avem depus la APIA proiectul cu zonele de linişte, suprafeţe mari pe care nu se fac 
tăieri decât dacă apar doborâturi care nu depăşesc un anumit procent, ceea ce e un lucru bun 
pentru că ne vin anual bani de acolo. Mai sunt şi alte suprafeţe blocate din diferite motive.

Activitatea a început mai târziu pentru că a trebuit să identifice suprafeţe consistente 
de unde să scoată cei 1900 mc rărituri. Dacă se faceau tăieri în zone de linişte se ajungea la 
penalităţi.

Dna primar spune că nu e normal să fim penalizaţi noi pentru tăierile ilegale pentru că 
nu e răspunderea noastră.

Dl şef ocol Chira spune că are şi acum un proces verbal de constatare prejudiciu care 
a fost înaintat la post. Cu o zi înainte a fost un alt prejudiciu, a fost confiscată o cantitate de 
lemn care a fost transportată în curtea ocolului. Când va putea dl şef de post să-l anunţe pentru 
a merge în pădure pentru cercetări.

Dl şef de post Precup spune că anul acesta are 4 dosare, 3 pentru infracţiuni silvice din 
pădurea primăriei şi 1 de la Ocolul Silvic Strîmbu Băiuţ. Se ştie cine a făcut aceste tăieri. 
Oamenii aduc lemne pentru că ştiu că pădurarii nu mai sunt pe teren după amiaza şi noaptea. 
Vor fi făcute şi controale pe drumurile forestiere şi pe drumurile publice.

Dl şef ocol Chira spuen că nu are nicio toleranţă privitor la paza pădurii, dacă nu se 
fac dosare penale lemnele le plăteşte pădurarul răspunzător.

Cere să se aibă grijă la focurile din pădure, e secetă şi e posibil să apară incendii dacă 
excursioniştii lasă focurile nesupravegheate.

Dl şef de post Precup spune că a fost depusă o plângere pentru distrugerea păşunii şi 
apoi a fost retrasă pentru că s-au împăcat. Cere să nu se mai facă rampe lângă drumul judeţean. 
BKT s-a obişnuit să parcheze maşinile pe partea carosabilă şi blochează o bandă ceea ce e ilegal.

Dl şef ocol Chira spune că rampele se fac în afara amprizei drumului indiferent de ce 
tip e drumul, mai sunt cazuri de excepţie.

Dl preşedinte de şedinţă întreabă cine stabileşte unde se face depozitul de lemn iar dl 
Chira spune că se stabileşte împreună cu reprezentantul firmei care a câştigat licitaţia, există 
unele condiţii.

Dl preşedinte de şedinţă crede că ar trebui convocaţi şi proprietarii terenului, cere să 
fie anunţaţi înainte de stabilirea rampelor.

Dl şef ocol Chira spune că iar se bate monedă pe lucruri care nu au mare însemnătate, 
acum principala prioritate este lemnul de foc pentru oameni.

Dl preşedinte de şedinţă spune că tot asociaţiile au făcut plângere că e distrusă păşunea.
Dna primar spune că ceea ce s-a întâmplat anul trecut nu trebuie repetat, toată valea 

Strîmbului e distrusă.
Dl şef ocol Chira spune că Valea Strîmbului nu a arătat în ultimii 10 ani la fel de bine

ca acum.
Dl preşedinte de şedinţă cere să se facă contract cu cel care ia licitaţia să refacă terenul 

cum era înainte de depozitarea lem nelor.



Dna viceprimar spune că primăria nu e anunţată când se intră cu rampele pe păşuni .
Dna primar spune că s-a concesionat păşunea crescătorilor de animale, pagubele sunt 

ale lor. ei fac sesizări după care se împacă şi se spune că primăria nu-şi face treaba pentru că nu 
se ştie că e concesionat terenul.

Dl şef ocol Chira spune că prin autorizaţia de exploatare se trasează sarcini firmei să 
predea rampa aşa cum a primit-o. întreabă cine sunt crescătorii de animale menţionaţi şi despre 
câte animale este vorba.

Dl preşedinte de şedinţă spune că s-a iâcut un raport în care se spune câţi crescători de 
animale sunt şi câte animale are fiecare.

Dl consilier Hollo spune că ar trebui să facă exploatatorul o convenţie cu proprietarul, 
să prea terenul şi să-l predea la terminarea lucrărilor. Cere dacă se poate să se facă marcarea 
toamna asta pentru anul viitor ca să se poată începe exploatarea mai devreme.

Se trece la vot şi cu unanimitate de voturi este aprobat preţul lemnului de lucru aşa 
cum a fost propus, conform fişei de calcul.

In continuare este prezentată situaţia financiară. Sunt 317412 lei venituri iar 
administrarea costă 215863 lei. La capătul anului va rămâne peste 100.000 de lei profit + 
veniturile care vor mai apărea anul acesta din diferite surse, o să fie şi alte lucrări, este şi fondul 
de conservare din care se scad lucrările de curăţiri şi îngrijiri. Fondul este de 25% din principale 
şi accidentale 1.

Consilierii sunt de acord cu raportul prezentat.
Dl şef ocol Chira întreabă cine face parte din consiliul de administraţie a Şcolii din 

Băiuţ, copiii fiind viitorul comunităţii şi i se răspunde că face parte dna consilier Chifor din 
partea Consiliului local şi dna primar din partea primăriei.

Dl Chira întreabă dacă se cunoaşte procentul promovabilităţii la examenul de 
capacitate şi spune că din 13 copii s-au prezentat la examen 12 şi doar 5 au luat note peste 5. 
Ar fi normal să se preocupe primăria de asta.

Cere să se facă ceva pentru apă pentru că la noi este cea mai bună apă din zonă, este 
castelul de apă al zonei Lăpuş. Valea Poienii este poluată de apele ce ies din mină. ar trebui să 
se facă ceva.

Dna consilier Chifor spune că nu suntem noi în măsură să luăm la rost profesorii. Mulţi 
profesori nu sunt titulari, la limba română de exemplu se schimbă anual profesorul. Nu putem 
să o luăm la rost pe d-na Ciupe. profesoara de matematică pentru că are aproape 40 de ani de 
vechime ca profesor.

Se poartă discuţii pe această temă.
Dna primar spune că prea puţin putem noi interveni în procesul de învăţământ, e treaba 

inspectoratului, noi am pus la dispoziţie doar infrastructura.
Dna viceprimar spune că încă oamenii nu au lemne iar ocolul silvic se ocupă de 

probleme din comună care nu au nici o legătură cu lemnele.
Dl Rusiczki mulţumeşte pentru ajutorul de anul trecut. Dacă se poate ar trebui 

rezolvată problema curentului să nu pice la evenimentul din august.
Anul trecut au fost multe maşini, ar fi bine dacă s-ar putea ca lumea care are curte în 

zonă sau grădini necultivate să le pună la dispoziţie pentru o sumă modică.
începe lumea să aibă încredere în ei şi să închirieze camere dar sunt puţine şi ar vrea 

să fie înştiinţaţi oamenii să le pună la dispoziţie camere sau locuinţe neocupate. Vorbeşte de 
festivalurile din Brezoi, ei au o scenă pe care o pun la dispoziţie pentru festivaluri, ar fi bine 
dacă am cumpăra şi noi o scenă. Când nu sunt festivaluri în Băiuţ s-ar putea închiria. Crede că 
festivalurine nu sunt neapărat pentru băiuţeni ci pentru turişti. Dacă ar avea o scenă ar putea 
organiza şi un festival de folk.



Se poartă discuţii privitoare la firmele care vând la festival. Spune că firmele îi dau 
sponsorizare dar cu condiţia să fie singurii care vând. Dacă ar exista în Băiuţ o firmă suficient 
de mare ca să-i asigure aproximativ aceleaşi facilităţi ar fi de acord să lucreze cu ei.

Se trece la proiectul de hotărâre privind rectificarea bugetului local.
Privitor la acesta dl consilier Pop C spune că acum va vota pentru rectificare dar la 

următoarea ar trebui de găsit bani pentru încă 1 km de drum până la capătul localităţii pentru că 
se ridică foarte mult praf când circulă maşinile mari.

Se trece la vot şi cu unanimitate de voturi este adoptată această hotărâre.
Se trece la prezentarea proiectului de hotărâre privind aprobarea contului de execuţie 

bugetară pe trimestrul II.
In urma votului, cu unanimitate de voturi este aprobată această hotărâre.
Dl consilier Pop T întreabă câte zile va ţine festivalul şi i se răspunde că vineri şi 

sâmbătă vor organiza ei iar duminică va fi ziua minerului pe care o ţinem noi.
Dna consilier Ciupei întreabă ce se mai ştie de pârtia de schi. Investitorul întreabă de 

terenurile pentru parcare, sunt închiriate sau vândute. Dl secretar spune că sunt vândute.
Dl şef de post Precup spune că este un dosar penal în lucru. Spune că sunt probleme 

pe fiecare contract verificat. întreabă consilierii de ce se vorbeşte în comisiile de specialitate 
privitor la alte probleme. Bugetul nu îl votează comisia de administraţie publică. Cere 
consilierilor să aibă grijă ce votează ca să nu fie luaţi la întrebări. Consilierii din perioada aceea 
vor fi chemaţi toţi la audieri pentru ceea ce au semnat sau au votat.

Prezintă rata infracţionalităţii din comună. Se poartă discuţii privitoare la declaraţiile 
d-lui Lesinschi Daniel din data de 16 iulie.

Dl şef de post Precup spune că are informaţii că din preţul de 30.000 de lei plătiţi în 
aceeaşi zi 18.000 s-au dat înapoi. Cere să se facă un raport cu valorile utilajelor cumpărate.

Dl consilier Nicorovici cere să fie cosite cimitirele încă odată.
Dl consilier Tudovan cere să se vorbească şi cu preoţii şi cu contribuabilii.
Dl şef de post Precup cere să fie făcută o hotărâre privitor la sancţionarea celor care 

stau în staţiile de microbus, le scriu şi fac mizerie în staţii.
Nemaifiind alte probleme pe ordinea de zi se declară şedinţa închisă.

PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ 
BUTUZA VILHELM

SECRETAR GENERAL 
POP AURELIAN VICTOR


